
Protokół Nr 24/09 
z posiedzenia Komisji Samorz ądu Terytorialnego 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
w dniu 19.03.2009 roku 

 
 
Obrady Komisji prowadziła Pani Agnieszka Szlęk – Przewodnicząca Komisji 
Samorządu Terytorialnego.  
  
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji i zaproszeni goście zgodnie  
z listami obecności (załącznik nr 1 i 2).  
 
Porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Informacji Kuratorium Oświaty na temat podejmowanych działań  
w zakresie bezpieczeństwa dzieci i młodzieŜy w placówkach oświatowych. 

2. Przyjęcie informacji dotyczącej realizacji zadań inwestycyjnych z planu 
rzeczowo-finansowego na 2008 rok Świętokrzyskiego Zarządu Melioracji i 
Urządzeń Wodnych w Kielcach. 

3. Informacja dotycząca stanu przygotowań Świętokrzyskiego Zarządu 
Melioracji i Urządzeń Wodnych w Kielcach do utrzymania wałów 
przeciwpowodziowych przed sezonem letnim i przed potencjalnymi 
zagroŜeniami roztopów. 

4. Przyjęcie informacji nt. przedsięwzięć słuŜących budowie społeczeństwa 
informacyjnego.  

5. Przyjęcie planu pracy na I półrocze br. 
6. Sprawy róŜne.  

 
Ad. 1. 
Przyjęcie Informacji Kuratorium Oświaty na temat podejmowanych działań  
w zakresie bezpieczeństwa dzieci i młodzieŜy w placówkach oświatowych. (zał. 3) 
 
Teresa Kmiecik – Dyrektor Wydziału Wspierania Wycho wania, Rozwoju i 
Kształcenia Specjalnego Świętokrzyskiego Kuratorium O światy  stwierdziła, Ŝe 
informacja przekazana Radnym była pełna i jeśli będą pytania, chętnie ją uzupełni, 
nie będzie jej jednak referować. W ramach uzupełnienia poinformowała, Ŝe 
podpisane są porozumienia z Wojewodą, Marszałkiem i Policją w sprawie 
współdziałania w kampanii przeciwko przemocy w rodzinie. Organizują stale 
konferencje, odpowiadają na pytania dyrektorów szkół nt. bezpieczeństwa w 
placówkach i poza nimi.  
Prowadzony jest program rządowy „Bezpieczna i przyjazna szkoła”. Cały czas 
tworzone i prowadzone są punkty konsultacyjne. Zajmują się organizacją zajęć 
pozalekcyjnych i pozaszkolnych przy współudziale psychologów (poradnie 
psychologiczno-pedagogiczne). Cały czas trwają teŜ działania w kierunku szkolenia 
przedstawicieli szkół do walki z narkomanią.  
  
Mieczysław G ębski – Wiceprzewodnicz ący Komisji  chciał wiedzieć, czy szkoły 
mają jakieś zabezpieczenia przeciwko desperatom, ile szkół ma monitoring, czy jest 
prowadzona jakaś statystyka na temat bezpieczeństwa ruchu w okolicy szkół. 
Wie, Ŝe odbywają się spotkania z policją, są przeprowadzane ankiety – chciałby 
wiedzieć, czy trafiają do kuratorium. 



 
Teresa Kmiecik – Dyrektor Wydziału Wspierania Wycho wania, Rozwoju i 
Kształcenia Specjalnego Świętokrzyskiego Kuratorium O światy przyznała, Ŝe 
bardzo wiele szkół nie ma odpowiednich zabezpieczeń na drogach, jednak nie 
posiada przy sobie szczegółowych danych na ten temat. Monitoring – program stale 
działa i dąŜą do jego rozwoju, przynosi bardzo dobre efekty, jest zdecydowanie mniej 
bójek i kradzieŜy. Nie wie, ile szkół go posiada.  
Akty terroryzmu zdarzają się rzadko i zazwyczaj po nich zaczyna się dyskusja na 
temat, jak ich uniknąć. Szkoły powinny być przygotowane, ale trudno określić, jak.  
U nas nie ma jeszcze problemu terroryzmu. Temat będzie poruszany w najbliŜszym 
czasie na konwencie Starostów. 
Co do spotkań z policją – jeśli zachodzi potrzeba, zwracają się do policji z 
konkretnymi zapytaniami, czasami zamawiają egzemplarze ankiety, z policją stale 
ściśle współpracują. 
 
Grigor Szaginian – Radny  zastanawia się nad kwestią monitoringu – czy uczniowie 
nie mają prawa przeciwko temu zaprotestować? Jeśli są kamery, to czemu nie 
mikrofony? Czy nie dojdziemy do momentu, kiedy nasz świat będzie wyglądał, jak 
dom „wielkiego brata”? Zastanawia się teŜ, jakie są granice prawne w kwestii 
monitoringu w szkołach. 
 
Teresa Kmiecik – Dyrektor Wydziału Wspierania Wycho wania, Rozwoju i 
Kształcenia Specjalnego Świętokrzyskiego Kuratorium O światy poinformowała, 
Ŝe monitoring wszedł do szkół programem rządowym, który daje delegację 
dyrektorom szkół. Kamery nie są instalowane wszędzie, są granice inwigilacji. 
Szkoły mają regulaminy, uczniowie muszą się do nich stosować. 
 
Józef śurek – Wiceprzewodnicz ący Sejmiku, Członek Komisji dodał, Ŝe jak ten 
program wchodził, padło pytanie o jego umocowanie prawne, ale zostało to 
przemilczane. Podejrzewa, Ŝe monitoring nie ma umocowań prawnych. 
 
Ad. 2 i 3. 

2. Przyjęcie informacji dotyczącej realizacji zadań inwestycyjnych z planu 
rzeczowo-finansowego na 2008 rok Świętokrzyskiego Zarządu Melioracji  
i Urządzeń Wodnych w Kielcach. 

3. Informacja dotycząca stanu przygotowań Świętokrzyskiego Zarządu Melioracji 
i Urządzeń Wodnych w Kielcach do utrzymania wałów przeciwpowodziowych 
przed sezonem letnim i przed potencjalnymi zagroŜeniami roztopów. 
(zał. 4 i 5) 
 

Janusz Kubiakowski – Dyrektor Świętokrzyskiego Zarz ądu Melioracji i 
Urządzeń Wodnych  uznał, Ŝe materiały są pełne i zaproponował, Ŝe chętnie 
odpowie na ewentualne pytania Radnych. 
 
Mieczysław G ębski – Wiceprzewodnicz ący Komisji  chciał się dowiedzieć, jak 
sprawują się zakupione niedawno kosiarki.  
 
Janusz Kubiakowski – Dyrektor Świętokrzyskiego Zarz ądu Melioracji i 
Urządzeń Wodnych w tej chwili są dwie kosiarki, trwa przetarg na trzecią. JuŜ się 



zamortyzowały, w zeszłym roku wykosiły wały półtorakrotnie. Jest bardzo 
zadowolony z tego zakupu. 
 
Jerzy Sucha ński – Radny  chciałby wiedzieć, po co właściwie kosi się wały. 
 
Janusz Kubiakowski – Dyrektor Świętokrzyskiego Zarz ądu Melioracji  
i Urządzeń Wodnych poinformował, Ŝe rośliny, zwłaszcza drzewa dziurawią wały 
korzeniami, które z kolei są najlepszym rurociągiem na świecie. 
Bardzo duŜo szkód robią bobry i lisy, na kwotę około 2,5 mln rocznie. Do rozebrania 
tam bobrów czasami trzeba uŜywać cięŜkiego sprzętu. 
 
Mieczysław G ębski – Wiceprzewodnicz ący Komisji zastanawia się, czy to 
przypadkiem akurat nie jest dobre, Ŝe bobry podnoszą troszkę poziom wód 
gruntowych? Poza tym czy tych szkód nie powinny naprawiać gminy? 
 
Janusz Kubiakowski – Dyrektor Świętokrzyskiego Zarz ądu Melioracji i 
Urządzeń Wodnych przyznał, Ŝe niestety – ich cieki, ich problem, nie zaangaŜują w 
to gmin. Rozbierają przetasowania na okrągło, czasami jeszcze nie powstanie 
protokół po rozbiórce, jak tama stoi od nowa. 
 
Grigor Szaginian – Radny  był ciekaw, jak wygląda sytuacja z serwisem i gwarancją 
na te kosiarki? Zwrócił teŜ uwagę na obecność kretów na wałach. 
 
Janusz Kubiakowski – Dyrektor Świętokrzyskiego Zarz ądu Melioracji i 
Urządzeń Wodnych powiedział, Ŝe maszyny mają 2 lata gwarancji plus rękojmię. 
Liczy się z tym, Ŝe z czasem będą wzrastały koszty. Ale jak kosiarki będą juŜ stare, 
to się je wymieni. Liczy, Ŝe będzie 5 lat spokoju. 
Krety istotnie bywają kłopotliwe, jest 50 straŜników wałowych, którzy maja m.in. za 
zadanie rozrzucać kopce. Poza tym kretom przeszkadzają kosiarki. 
 
Wiesław Woszczyna – Radny bardzo dobrze wspomina współpracę z Dyrektorem 
Kubiakowskim, podziękował za nią. Chciałby wiedzieć jak aktualnie wygląda stan 
magazynów. Melioracja – co w tym temacie moŜe powiedzieć dyrektor? 
 
Janusz Kubiakowski – Dyrektor Świętokrzyskiego Zarz ądu Melioracji i 
Urządzeń Wodnych poinformował, Ŝe w magazynach znajdują się przedmioty, nie 
urządzenia. Urządzenia w większości są w straŜach i jest to bardzo dobry obustronny 
układ – straŜacy mają sprzęt, sprzęt jest w stałym uŜyciu. Jest to umowa uŜyczenia. 
Melioracje są wolą i zadaniem właścicieli gruntów. MoŜna zrobić meliorację z 
pieniędzy Skarbu Państwa, ale potrzebne jest do tego zainteresowanie 75% 
właścicieli gruntów. 
Melioracja, to równieŜ nawadnianie. Nasze melioracje w większości są stare i nie 
działają. Teraz szykowana jest odbudowa melioracji w Baćkowicach i gminie 
Krasocin. 
 
Józef śurek  – Wiceprzewodnicz ący Sejmiku, Członek Komisji powiedział, ze był 
ostatnio na dwóch sesjach w Busku, gdzie była mowa o Strumieniu. Tam dwa razy  
w roku kilkadziesiąt hektarów znajduje się pod wodą. Ludzie są bardzo tym 
zdenerwowani, będą chcieli wezwać dyrektora Kubiakowskiego, Ŝeby wyjaśnił, 
dlaczego nic z tym nie robi. 



 
Janusz Kubiakowski – Dyrektor Świętokrzyskiego Zarz ądu Melioracji i 
Urządzeń Wodnych stwierdził, ze Strumień, to jest bardzo trudny temat, który 
wszyscy od zawsze omijali. Wszelkie działania rozbijają się o gminę Łubnice, która 
powinna mieć pozwolenia i decyzję lokalizacyjną, a nie robi nic w tym kierunku.  
Ze strony Zarządu wszystko jest przygotowane, mają całą dokumentację techniczną. 
Strumienia nie da się rozwiązać na szczeblu wojewódzkim, samorządy muszą wziąć 
w tym udział. 
 
Agnieszka Szl ęk – Przewodnicz ąca Komisji  chciałaby się dowiedzieć, co w końcu 
ze zbiornikiem wodnym w Chęcinach? 
 
Janusz Kubiakowski – Dyrektor Świętokrzyskiego Zarz ądu Melioracji i 
Urządzeń Wodnych poinformował, Ŝe to temat Regionalnego Zarządu Gospodarki 
Wodnej. Wie, Ŝe ciągnie się to juŜ wiele lat, ale jest zdania, Ŝe zbiornik moŜe 
przynieść więcej szkody, niŜ poŜytku. Tam jest nieszczelne, podłoŜe, potrzebne by 
były duŜe nakłady na uszczelnienie, a i tak byłoby płytko i bagiennie. 
 
Ad. 4. 
Przyjęcie informacji nt. przedsięwzięć słuŜących budowie społeczeństwa 
informacyjnego. (zał. 6 i 7) 
 
Andrzej Sztokfisz – Pełnomocnik w Biurze Społecze ństwa Informacyjnego  
zreferował temat zawarty w obszernym materiale. Podkreślił, Ŝe rozwijają swoją 
działalność w temacie informatyzacji województwa, sprzyja to obniŜeniu cen 
konkurencyjnych operatorów. Obejmują siecią informatyczną co raz większy obszar 
naszego województwa. Mają nadzieję na rozwój sieci światłowodowej, poniewaŜ jest 
bardziej wydajna i moŜe mieć większy zasięg. Są tereny, np. Końskie, gdzie sygnał 
radiowy zanika, co musi być powodowane przez duŜe złoŜa rudy Ŝelaza. 
W projekcie Plska Wschodnia w zeszłym roku inwentaryzacja wykazała wyniki 
bardzo dla nas niekorzystne i krzywdzące, postarali się, aby je sprostować. 
Jest zadowolony, poniewaŜ wzrasta zainteresowanie gmin. UwaŜa, Ŝe jest szansa, 
aby w ciągu 3-4 lat stworzyć skuteczną konkurencję dla TPSA. 
 
Nie było głosów w dyskusji. Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 5. 
Przyjęcie planu pracy na I półrocze br. (zał. 8) 
 
Radni zaproponowali kilka zmian terminów dla proponowanych materiałów. Zmiany 
te zostały zaakceptowane i naniesione. Plan pracy został zaopiniowany jednogłośnie 
pozytywnie. 
 
Posiedzenie zakończyło się o godz. 11.20. 
 
Protokół sporządziła 
Daria Biskup-Kozik 

Przewodnicząca Komisji 
     
 
      Agnieszka Szlęk 


